

Protokół

z XXXII Sesji Rady Gminy Rajcza z dnia 29 stycznia 2021 roku.

Ad.1 Otwarcie sesji i stwierdzenie jego prawomocności

XXXII Sesja VIII kadencji Rady Gminy Rajcza odbyła się 29 stycznia 2021 roku w sali obrad Urzędu Gminy w Rajczy. Obrady otworzył o godz. 9:00 Przewodniczący Rady Gminy Rajcza Pan Zbigniew Kopeć. Na wstępie Pan Przewodniczący poinformował, że zgodnie z przepisami Ustawy o samorządzie gminny obrady sesji są nagrywane i transmitowane.

Przewodniczący Rady powitał Wójta Gminy Pana Zbigniewa Paciorka, Zastępcę Wójta Gminy Pana Jerzego Motykę, Skarbnika Gminy Panią Annę Oleś, Zastępcę Skarbnika Panią Bożenę Brałkowską, sołtysa Rycerki Dolnej Panią Halinę Szczotkę, sołtysa Soli Panią Barbarę Kotrys, sołtysa Rycerki Górnej Pana Andrzeja Bułkę, radną powiatową Panią Aleksandrę Legierską, Pan Józefa Bednarza Przewodniczącego Zarządu Związku Międzygminnego, radnych Gminy Rajcza oraz pracowników Urzędu Gminy. Następnie oświadczył, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 9 radnych co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 14 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Trzy osoby zgłosiły swoje spóźnienie, dwie osoby nieobecne, usprawiedliwione- Pan Dariusz Kociołek oraz Pani Urszula Pucyk.

Ad.2 Przyjęcie dziennego porządku obrad

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z wnioskiem o usunięcie z zaproponowanego porządku obrad pkt.12 – Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Rajcza na rok szkolny 2021.

Zaproponowana zmiana została jednogłośnie przyjęta.

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek obrad po zmianach:

Dzienny porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie dziennego porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołów z XXIX, XXX i XXXI sesji Rady Gminy Rajcza.
4. Informacja przedstawiciela Związku Międzygminnego ds. Ekologii w Żywcu w sprawie ponoszonych przez Gminę Rajcza kosztów na rzecz Związku Międzygminnego.
5. Informacja koordynatora Organizacji OTOZ Animals Bielsko-Żywiec o działalności w 2020 roku.

6. Informacja Wójta Gminy Rajcza o pracach od ubiegłej sesji.
7. Uchwalenie Planu Pracy Rady Gminy Rajcza na 2021 rok.
8. Uchwalenie planów pracy stałych komisji Rady Gminy Rajcza na 2021 rok.
9. Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Rajcza w okresie od 01 stycznia 2020 r. do 31 grudnia 2020 r.
10. Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Gminy w okresie od 01 stycznia 2020 r. do 31 grudnia 2020 r.
 - Komisja Rewizyjna;
 - Komisja Skarg, Wniosków i Petycji;
 - Komisja ds. Finansów i Rozwoju Gospodarczego;
 - Komisja ds. Społecznych i Porządku Publicznego.
11. Informacja z działalności Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za 2020 rok.
12. Podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie.
13. Podjęcie uchwały w sprawie uznania wniosku za niezasługujący na uwzględnienie.
14. Wolne wnioski.
15. Zamknięcie obrad.

Ad. 3 Przyjęcie protokołów z XXIX, XXX i XXXI sesji Rady Gminy Rajcza.

Radni jednogłośnie przyjęli protokoły z XXIX, XXX I XXXI sesji Rady Gminy Rajcza.

Ad. 4 Informacja przedstawiciela Związku Międzygminnego ds. Ekologii w Żywcu w sprawie ponoszonych przez Gminę Rajcza kosztów na rzecz Związku Międzygminnego.

Głos zabrał Przewodniczący Zarządu Związku Międzygminnego Pan Józef Bednarz przedstawiając informację dot. zadań realizowanych w Gminie Rajcza oraz informację dot. planowanych płatności z tytułu składek na 2021 rok, stanowiący załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Dyskusja:

Pani Honorata Szatanik zadała pytanie dot. kontraktu 13 i 13B czy są one ujęte w poręczeniu, które mamy zaplanowane w budżecie.

Pan Bednarz odpowiedział, że wszystkie koszty są zagwarantowane przez Gminę Rajcza. Część w formie pożyczki a część jako środki unijne.

Pani Honorata Szatanik zapytała co wchodzi w skład składek odprowadzanych przez Gminę do Związku Międzygminnego.

Pan Bednarz odpowiedział, że kwota 160.000,00 zł jest przeznaczona na utrzymanie Związku, są to kwoty przeznaczone na przygotowanie dokumentacji, nadzór nad inwestycjami.

Radna Szatanik zwróciła uwagę, że część osób które deklarowały udział w projektach wycofała się z nich, zapytała z czego to wynika. Zapytała również czy Związek w ramach realizowanych projektów rozważa możliwość zamontowania w gminach rejestratorów smogu.

Pan Bednarz odpowiedział, że wynika to przede wszystkim z powodów finansowych. Mieszkaniec, który podpisze umowę musi wykonać inwestycję i ją zapłacić a w następnej kolejności występuje o dofinansowanie. Dodał, że jest możliwość że powstanie oszczędność, dzięki której będzie można zwiększyć ilość instalacji fotowoltaicznych. Natomiast na drugie pytanie odpowiedział, że realizowane projekty nie obejmują tego typu rozwiązań w gminach.

Na sesję Rady Gminy przybyły radni- Pani Barbara Ciepły oraz Pani Magdalena Omyła.

Pani Honorata Szatanik zwróciła uwagę, że pierwsze audyty przygotowujące do wykonania inwestycji przez mieszkańców wykazywały że przyznana moc jest mniejsza niż ta która rzeczywiście jest zużywana przez gospodarstwo i zapytała czy jest możliwość zwiększenie przydziału mocy dla gospodarstwa

Pan Bednarz wyjaśnił, że każde zwiększenie mocy powoduje konieczność znalezienia oszczędności w innej instalacji oraz zaznaczył, że gmina nie jest w stanie dołożyć 4 200 000,00 zł na zwiększenie limitu mocy, oraz nałożyć na mieszkańców dodatkowe kwoty. Potwierdził, że audyty wykonane trzy lata temu powinny być wykonane na podstawie rzeczywistego zużycia prądu a wtenczas mieszkańcy twierdzili że oprócz bieżącego zużycia prądu dokładają jeszcze ewentualne piece elektryczne, ogrzewanie elektryczne i inne tym podobne a to powodował że te audyty były przeszacowane. Obecnie każdy audyt jest sprawdzany czy rzeczywiste zużycie prądu elektrycznego odpowiada temu co jest w audycie. Dodał, że nie można przekroczyć tego co jest w audycie bo wiąże się to z dodatkowymi kosztami.

Radna Szatanik zwróciła się o podanie dokładnej kwoty jaką Gmina Rajcza płaci do Związku Międzygminnego.

Pan Józef Bednarz odpowiedział, że dokładne wyliczenie znajduje się w informacji przekazanej radnym.

Pan Przemysław Romanek zwrócił się do Przewodniczącego Zarządu Związku Międzygminnego o informację czy jest planowany dodatkowy nabór do programów oraz zapytał o dopłatę do ścieków oraz z czego ona wynika gdyż taryfa ta często rośnie.

Pan Bednarz odpowiedział, że na FV nie ma pokazanego ile wynosi rzeczywista cena ścieków a ile dopłata. Wyjaśnił, że rzeczywista cena waha się do 15-20 zł/m³ do tego dopłaca się tyle

ile wynosi różnica pomiędzy ilością zużytą przez mieszkańca a wartością taryfową oraz wyjaśnił co składa się na wartość taryfową.

Pan Przemysław Romanek zapytał o straty jakie powstają w ilości ścieków pomiędzy licznikami mieszkańców a oczyszczalnią.

Pan Bednarz wyjaśnił, że część wynika z pojawiających się usterek na sieci, które są poprawiane przez wykonawcę a część to wody przypadkowe wpływające do kanalizacji między innymi z dróg czy deszczówki odprowadzane przez mieszkańców do sieci. Takie przypadki są sprawdzane i są naliczane kary na mieszkańców. Mówca zapowiedział również że będzie przekazana informacja o naborach do projektu.

Pan Dariusz Płoskonka zapytał jaki obszar oraz jaką część instalacji będzie obejmowała realizacja kontraktu 13B oraz czy realizacja tego zadania będzie ingerowała i naruszała w drogi.

Pan Bednarz odpowiedział, że obecnie nie wiadomo jeszcze jak będzie proces ten wyglądał, dodał że będzie obejmował teren Rajczy gdzie jest stara część instalacji gdzie głównie będzie przeprowadzane uszczelnianie studzienek a działania w drogach będą wykonywane na podstawie warunków jakie przedstawi właściciel drogi.

Radny Płoskonka zapytał czy prawdą jest, że oczyszczalnia w Zwardoniu będzie wyłączana z eksploatacji oraz dlaczego Zwardoń został pominięty w omawianym kontrakcie.

Pan Bednarz wyjaśnił, że Zwardoń leży poza aglomeracją dlatego nie będą tam prowadzone prace. Poinformował, że obecnie nie jest planowane wyłączenie oczyszczalni w Zwardoniu, jest taka koncepcja jednak wszelkie działania należy poprzedzić przeliczeniami, dodał również, że na dzień dzisiejszy byłby problem z uzyskaniem dofinansowania na taki cel.

Pan Płoskonka zapytał o przebieg naboru w sytuacji rezygnacji przez gminę z określonej mocy instalacji fotowoltaicznej oraz po jakim okresie są wypłacane środki za wykonanie instalacji.

Pan Bednarz odpowiedział, że jeżeli na terenie gminy rezygnują 30 osób to będzie do wykorzystania taki limit. Natomiast w kwestii płatności wyjaśnił, że uzależnione jest to od częstotliwości otrzymania środków z Urzędu Marszałkowskiego.

Radny Płoskonka zapytał o kontrolę wykonania nowej instalacji pod względem jej szczelności.

Pan Józef Bednarz odpowiedział, że do 1 roku są zgłaszane uwagi. Beskid ma obowiązek sprawdzania kanalizacji a wykonawca zobowiązany jest do usunięcia wad. Pod koniec tego okresu robiony jest odbiór, spisuje się wszystkie usterki które nie zostały jeszcze wykonane i do tego momentu mieszkańcy mogą jeszcze zgłaszać swoje uwagi gdyż po tym okresie nie będą poprawiane rzeczy widoczne. Po okresie 1 roku jest jeszcze okres dwuletniej gwarancji podczas, której usuwane są usterki, których nie widać.

Pani Honorata Szatanik zapytała, czy w związku z planowanymi pracami na terenie Rajczy można określić o ile zmniejszy się ilość wód wypływających do kanalizacji oraz czy wpłynie to na wysokość opłat.

Pan Bednarz odpowiedział, że może to mieć nieznaczny wpływ na taryfy, wyjaśnił również że przeprowadzone prace mogą ok.30 % zmniejszyć dopływ wód przypadkowych do kanalizacji.

Pani Szatanik zwróciła się do Pana Wójta z pytaniem czy zaplanowane prace na wpłyną na trwałość projektów realizowanych w gminie.

Pan Wójt odpowiedział, że prace remontowe należy wykonywać bezwzględnie i one nie naruszają trwałości projektów.

Radna Honorata Szatanik zwróciła się do Pana Bednarza o przedstawienie informacji na temat ilości zatrudnionych w Związku osób.

Pan Bednarz odpowiedział, że w Związku zatrudnionych jest 29 osób.

Pan Przemysław Romanek zwróciła się do Przewodniczącego Zarządu Związku z pytaniem czy jest rozważany temat wodociągów .

Pan Józef Bednarz odpowiedział, że w ramach projektu 2A realizuję się sieć wodociągów w części gmin, jednak koszty przeznaczone na ten cel nie mogła przekroczyć 25 % inwestycji. Poinformował ,że gmina Rajcza nie zdecydowała się na budowę sieci wodociągowej.

Radna Szatanik zapytała Pan Bednarza w jaki sposób będzie przekazana mieszkańcom informacja o rozpoczynających się pracach uszczelniających sieci kanalizacyjnej oraz jaki teren będą obejmowały prace.

Pan Bednarz odpowiedział, że mieszkaniec będzie bezpośrednio informowany o planowanych pracach w obrębie jego działki, będzie musiał wyrazić zgodę na ich przeprowadzenie. Teren prac do Rajcza Centrum oraz Rajcza Dolna.

Pan Zbigniew Kopec wystosował następujące pytania do Pan Bednarza:

- 1.Odsłonięte rury przy przepompowni w Rycerce.
2. Problem przy przepompowni ścieków w Rajczy przy piekarni gdzie przy intensywnych opadach ścieki wypływają na zewnątrz.
3. Przepompownia P1 w Rajczy Dolnej gdzie ścieki wylewają się na zewnątrz i wpływają do Soły.

Pan Józef Bednarz poinformował, że w takich sytuacjach zostają wymienione rury i sprawdzona wydajność oraz są robione rozeznania w celu wyeliminowania niektórych przepompowni.

Pan Przewodniczący Rady podziękował za przybycie na sesję i udzielenie informacji Przewodniczącemu Zarządu Związku Międzygminnego Panu Józefowi Bednarzowi.

Została ogłoszona przerwa do godz.10:30.

Wznowienie obrad po przerwie.

Ad. 5. Informacja koordynatora Organizacji OTOZ Animals Bielsko-Żywiec

o działalności w 2020 roku.

Głos zabrała Pani Agnieszka Romanek koordynator OTOZ Animals przedstawiając szczegółową informację dot. działań stowarzyszenia, stanowiącą załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. Pani Romanek poinformowała również o warunkach w schroniskach dla zwierząt w Oświęcimiu, Bielsku Białej, Żywcu i Cieszynie.

Pani Honorata Szatanik podziękowała Pani Romanek za pracę i zaangażowanie na rzecz zwierząt. Radna zapytała czy gmina będzie wnioskować o zmianę schroniska z Cieszyna na Żywiec.

Pan Jerzy Motyka przypomniał, że gmina posiadała podpisaną umowę ze schroniskiem w Żywcu jednak po uwagach została zawarta umowa z Cieszyńcem.

Pan Kopec powiedział, że był przeciwny zmianie schroniska z Żywca na Cieszyn. Zapytał również ile stowarzyszenie miało interwencji w sprawie koni i krów.

Pani Romanek odpowiedziała, że były interwencje w Soli, w Milówce i w Jeleśni. Wyjaśniła, że takich interwencji jest mało, zwierzęta są tymczasowo przekazywane do gospodarstw i jest to koszt ok.500 zł.

Pan Przemysław Romanek zapytał jaki jest udział gminy w kosztach sterylizacji kotów.

Pani Koordynator odpowiedziała, że koszty ponoszone są po 50 % z każdej ze stron. Dodała również, że współpraca z gminą Rajcza przebiega bardzo pomyślnie.

Pani Honorata Szatanik zapytała jakie koszty poniosło stowarzyszenie w 2020 roku.

Pani Romanek odpowiedziała, że koszty wyniosły ok.20 000,00 zł

Pan Zbigniew Kopec powiedział, że na terenie gminy działają tzw. społeczni żywiciela kotów i zwrócił się do Pani Koordynator czy jest prowadzona kontrola i sterylizacja bezpańskich kotów.

Pani Romanek wyjaśniła, że jest to sprawdzane i w sytuacji gdy ktoś zgłasza się po karmę to koty są wylapywane i poddawane sterylizacji. Każde zgłoszenie jest sprawdzane. Dodała również, że często mieszkańcy nie chcą współpracować z stowarzyszeniem.

Pani Honorata Szatanik zawnioskowała o umieszczeniu na stronie internetowej Gminy Rajcza informacji o stowarzyszeniu OTOZ Animals.

Pan Wójt podziękował Panią z OTOZ Animals za ich działania, wkład i poświęcony czas oraz dodał, że współpraca ze stowarzyszeniem układa się bardzo dobrze.

Pani Agnieszka Romanek podziękowała za współpracę oraz za zakupiony przez gminę kojec dla zwierząt.

Pan Zbigniew Kopec dołączył się do podziękowań dla koordynatorów OTOZ Animals.

Ad. 6. Informacja Wójta Gminy Rajcza o pracach od ubiegłej sesji.

Pan Wójt przedstawił informację o wykonanych pracach od poprzedniej sesji.

Pani Honorata Szatanik wypowiedziała się na temat nowego żłobka. Powiedziała, że pięknie wygląda oraz zapytała kiedy mieszkańcy będą mogli zobaczyć zdjęcia wewnątrz żłobka oraz kiedy zostanie uruchomiony. Zapytała również czy jest prowadzona już rekrutacja do żłobka.

Pan Wójt odpowiedział, że po zakończonych wszystkich pracach zostanie nakręcony film z wewnątrz żłobka. Poinformował, że rekrutacja nie jest jeszcze prowadzona oraz, że planowane jest otwarcie żłobka w dniu 1 czerwca 2021r.

Ad. 7. Uchwalenie Planu Pracy Rady Gminy Rajcza na 2021 rok.

Przewodniczący przedstawił uchwałę w sprawie planu pracy Rady Gminy Rajcza na 2021 rok oraz poinformował, że w/w uchwała została omówiona i pozytywnie zaopiniowana na wspólnym posiedzeniu komisji.

Uchwała została jednogłośnie przyjęta.

(Uchwała Nr XXXII/197/2021)

Ad. 8. Uchwalenie planów pracy stałych komisji Rady Gminy Rajcza na 2021 rok.

Przewodniczący przedstawił uchwałę w sprawie plan pracy komisji stałych Rady Gminy Rajcza na 2021 rok oraz poinformował, że w/w uchwała została omówiona i pozytywnie zaopiniowana na wspólnym posiedzeniu komisji.

Uchwała została jednogłośnie przyjęta.

(Uchwała Nr XXXII/198/2021)

Ad. 9. Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Rajcza w okresie od 01 stycznia 2020 r. do 31 grudnia 2020 r.

Pan Przewodniczący odczytał Sprawozdanie z pracy Rady Gminy za 2020 rok.

Ad. 10. Sprawozdanie z działalności komisji stałych Rady Gminy w okresie od 01 stycznia 2020 r. do 31 grudnia 2020 r.

Pan Przewodniczący poinformował, że sprawozdania zostały przedstawione i omówione na wspólnym posiedzeniu komisji. Została otwarta dyskusja, z uwagi na brak głosów prowadzący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 11. Informacja z działalności Gminnej Komisji ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii za 2020 rok.

Pan Przewodniczący poinformował, że w/w sprawozdanie zostało przedstawione i omówione na wspólnym posiedzeniu komisji.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie poinformował, że uchwała została omówiona i pozytywnie zaopiniowana na wspólnym posiedzeniu komisji. Prowadzący otworzył dyskusję. Z uwagi na brak głosów w dyskusji zostało przeprowadzone głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały.

Uchwała w sprawie uznania petycji za niezasługującą na uwzględnienie została przyjęta 10 głosami ZA przy 1 głosie WSTRZ.

(Uchwała Nr XXXII/199/2021)

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie uznania wniosku za niezasługujący na uwzględnienie.

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. Następnie poinformował, że uchwała została omówiona i pozytywnie zaopiniowana na wspólnym posiedzeniu komisji. Prowadzący otworzył dyskusję. Z uwagi na brak głosów w dyskusji zostało przeprowadzone głosowanie nad przyjęciem w/w uchwały.

Uchwała w sprawie uznania wniosku za niezasługujący na uwzględnienie została przyjęta 10 głosami ZA przy 1 głosie PRZECIW.

(Uchwała Nr XXXII/200/2021)

Na sesję Rady Gminy przybywa Pan Adam Iwanek

Ad. 14. Wolne wnioski.

Pan Przewodniczący odczytał pismo skierowane do Rady Gminy od Stowarzyszenia Sól-Kiczora w sprawie połączenia autobusowego pomiędzy Zwardoniem i Wisłą.

Sesję Rady Gminy opuszcza radny Wojciech Kąkol.

Następnie Prowadzący przedstawił radnym wniosek dot. rozważenia możliwości przesunięcia płatności rat podatku od nieruchomości dla osób prowadzących działalność gospodarczą.

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach sesji do godz. 11:45.

Po wznowieniu obrad Pan Zbigniew Kopeć przedstawił wniosek do Pana Wójta dot. działań na terenie sołectwa Rajcza stanowiący załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Sesję Rady Gminy opuszcza radny Mirosław Tyc.

Pan Przemysław Romanek przedstawił i omówił złożony wniosek w sprawie uruchomienia połączenia autobusowego pomiędzy Zwardoniem a Wisłą. Zwrócił się do Pana Wójta oraz radnych powiatowych w sprawie poparcia w/w wniosku. Radny zapytał również o informację w sprawie inwestycji z „powodziówek” oraz zwrócił się o dokończenie drogi powiatowej w Soli Kiczorze.

Pani Aleksandra Legierska odpowiedziała, że jest w tej sprawie złożony wniosek.

Pan Adam Iwanek wyjaśnił, że było wnioskowane o cały odcinek drogi jednak z uwagi na brak środków obecnie zakwalifikowany do remontu jest odcinek 800 m. Radny poinformował, że na rok bieżący zaplanowany jest remont mostu w Rycerze Dolnej oraz powiedział o planowanym poszerzeniu drogi pomiędzy Rycerką Dolną a Rycerką Górną i wykorzystaniu do tego celu ziemi z kopania tunelu.

Pani Aleksandra Legierska poinformowała o złożonym wniosku w sprawie remontu mostu do dworca PKP w Rajczy. Powiedziała, również, że w związku z wieloma kolizjami w okolicach cmentarza w Rajczy jest złożony wniosek o przeniesienie wyświetlacza radarowego w tamto miejsce.

Pan Przemysław Romanek zapytał na kiedy jest planowane rozpoczęcie prac związanych z oświetleniem w Kiczorze. Następnie przedstawił pismo skierowane do Pana Wójta w sprawie wsparcia obiektów i wydarzeń turystycznych oraz prośbę o uwzględnienie inwestycji w Soli Kiczorze.

Na sesję Rady Gminy przybył Pan Andrzej Ryłko.

Pan Wójt w kwestii oświetlenia wyjaśnił, że w przyszłym tygodniu zaplanowane jest spotkanie z projektantem i wykonawcą oświetlenia w Kiczorze.

Pan Zbigniew Kopeć odniósł się planowanego na rok bieżący remontu mostu w Rycerze Dolnej mówiąc że mieszkańcy Rajczy czekają na naprawę mostu na dworzec PKP i zwrócił się do radnych powiatowych by ta sprawa była priorytetowa. Wypowiedział się również na temat bardzo złego stanu dróg po transporcie ziemi.

Sesję rady gminy opuszcza radny Przemysław Romanek.

Radny Kopeć wyraził swoją opinię na temat propozycji przeniesienia wyświetlacza radarowego uważając, że nie spowoduje to że kierowcy będą jechać w tym miejscu wolniej. Zdaniem radnego to zły pomysł.

Pan Adam Iwanek poinformował radnych, że problem brudzenia dróg przez samochody wywożące ziemię z terenu budowy tunelu wynika z faktu że na wyładunku nie ma myjki.

Pani Honorata Szatanik złożyła wniosek o budowę obiektu sanitarnego w Zwardoń Myto oraz możliwość robienia opłat drogowych – Viatoll. Następnie radna odniosła się do podejmowanej uchwały dot. wniosku w sprawie zimowego utrzymania dróg w gminie Rajcza oraz poprosiła o dodatkowe wyjaśnienia Panią Martę Cymorek odpowiedzialną ze zamówienia publiczne.

Pani Marta Cymorek udzieliła szczegółowych wyjaśnień w sprawie przeprowadzenia i przebiegu przetargu na zimowe utrzymanie dróg w Gminie Rajcza.

Sołtys Rycerki Dolnej Pani Halina Szczotka powiedziała, że przedsiębiorcy zostali poszkodowani w przeprowadzonym przetargu oraz uważa że powinni zostać wezwani do złożenia wyjaśnień w sprawie.

Pan Jerzy Motyka wyjaśnił, że przygotowana do przetargu specyfikacja różniła się do roku poprzedniego. Kontrowersje powstały w kwestii stawki VAT co zostało skonsultowane z prawnikami. Przypomnił, że było przeprowadzone spotkanie z przedsiębiorcami w sprawie zimowego utrzymania dróg.

Pani Halina Szczotka wypowiedziała się na temat przeprowadzenia i koordynowania odśnieżania dróg w gminie w latach poprzednich.

Pani Honorata Szatanik wypowiedziała się na temat złego przepływu informacji co powoduje powstawanie problemów. Radna zasugerowała, że można było przy ogłaszaniu przetargu zwrócić uwagę przedsiębiorcom na prawidłową stawkę VAT.

Pan Jerzy Motyka zapowiedział, że w przyszłym roku formularz ofertowy zostanie zmieniony na bardziej czytelny.

Pan Wójt powiedział, że przetarg został przeprowadzony prawidłowo i zgodnie z prawem a przedsiębiorcy powinni wiedzieć jaka stawka VAT obejmuje dany materiał.

Pan Adam Iwanek zwrócił uwagę na zbyt duże zagęszczenie znaków drogowych od zjazdu do PKP do centrum Rajczy.

Pani Honorata Szatanik wypowiedziała się o możliwości oznaczenia samego zakrętu przy cmentarzu w Rajczy. Radna następnie zapytała o przebieg prac związanych z nazewnictwem ulic.

Pan Wójt zapowiedział zwołanie w przyszłym tygodniu grupy roboczej w omawianej sprawie.

Następnie radna Szatanik wypowiedziała się na temat organizowanej w gminie Jeleśnia imprezy pod nazwą Chudy Wawrzyniec. Uważa że nie można oddawać imprezy która kojarzy się z gminą Rajcza i tutaj jest przeprowadzana.

Pan Wójt wyjaśnił, że to jest zupełnie inna impreza oraz, że naszego wydarzenia nie oddaliśmy i nadal będzie organizowane w naszej gminie.

Radna Honorata Szatanik zwróciła się do Pana Wójta z następującymi wnioskami:

- zbiorczy koszt w kształcie serca na nakrętki,
- montaż czujnika smogu z uwagi na bardzo złą jakość powietrza w Rajczy.

Pan Wójt odpowiedział, że koszt na nakrętki jest już zamówiony.

Pan Tomasz Sobel zwrócił uwagę aby na etapie przygotowań do remontu mostu w Rycerze Dolnej wpłynąć na możliwość wyprofilowania niebezpiecznego zakrętu za mostem. Odniósł się również do propozycji przeniesienia wyświetlacza radarowego mówiąc, że bardzo długo radni zabiegali o postawienie tego wyświetlacza a w tak krótkim czasie udało się załatwić jego przeniesienie w inne miejsce.

Pan Adam Iwanek wypowiedział się na temat źle wyprofilowanego zakrętu na nowym odcinku drogi w Rycerze Dolnej. Poinformował, że po kontroli tego odcinka drogi stwierdzono, że zakręt jest w granicach normy.

Pani Aleksandra Legierska wyjaśniła, że został złożony wniosek o przeniesienie wyświetlacza na prośbę mieszkańców.

Pan Tomasz Sobel odczytał wiadomość od Pana Grzegorza Rybarskiego dot. szerokości mostu w Rycerze Dolnej. Następnie Radny zwrócił się z pytaniem do Pan Wójta w sprawie tegorocznej procedury składania deklaracji podatkowych przez przedsiębiorców oraz o zapowiadaną dla miejscowości górskich umorzenia.

Pan Wójt odpowiedział, że cały czas trwają konsultacje w tej sprawie oraz, że deklaracje przedsiębiorcy mają składać w normalnym trybie a umorzenia będą dokonywane w trakcie.

Pan radny Sobel zapytał czy odliczenia będą dokonywane w ramach tego PKD, które jest obecnie wyłącznie z działalności czy też rejon górski jest traktowany jako grupa przedsiębiorstw. Zapytał również o procedury płatności rat podatku.

Pan Wójt odpowiedział, że tylko te PKD które są objęte zatrzymaniem działalności ale do końca jeszcze nie wiadomo jak to będzie wyglądało dodał, że szczegóły będą znane w przyszłym tygodniu. Pan Wójt w kwestii płatności wyjaśnił, że przedsiębiorcy muszą zapłacić podatek i w momencie jak złożą wniosek o umorzenie, następuje rozpatrzenie wniosku i umorzenie w następnym okresie.

Następnie Pan Sobel odniósł się do wybudowanego przez PGNiG w Soli szybu wiertniczego pytając czy jeżeli okaże się, że są tam złoża będzie możliwość wykorzystania produktów czy gazu w naszej miejscowości.

Pan Wójt wyjaśnił, że jest to otwór rozpoznawczy i są to dopiero wstępne etapy dlatego nie można dzisiaj jeszcze nic konkretnego powiedzieć na ten temat.

Pan Dariusz Płoskonka wypowiedział się na temat konieczności przeprojektowania mostu w Rycerze Dolnej by zapewnić bezpieczeństwo uczestników ruchu drogowego. Następnie radny odniósł się po omawianego wcześniej tematu budowy sanitariatów na Mycie w Zwardoniu informując, że jest przedsiębiorca, który chce wybudować taką infrastrukturę,

jest po rozmowach z Wójtem i zwrócił się o wzięcie tego faktu pod uwagę przy zmianach w zagospodarowaniu przestrzennym. Radny zwrócił się również z prośbą o organizację transportu dla mieszkańców Zwardonia.

Pan Jerzy Motyka poinformował, że Gmina rozumie potrzeby mieszkańców Zwardonia i na dzień dzisiejszy może zaproponować przewóz do Rajczy Centrum autobusem szkolnym. Kierowca został poinformowany i w razie potrzeby dowiezie osoby do Rajczy.

Pani Halina Szczotka wypowiedziała się na temat planowanego remontu mostu w Rycerze Dolnej informując radnych, że 2-3 lata temu spotkała się z projektantami mostu i mieszkańcami, zaznaczyła, że na projekcie zakręt był ścięty jednak mieszkańcy nie wyrazili zgody na bezpłatne oddanie działek.

Pan Tomasz Sobel odczytał wprowadzoną 26 stycznia 2021 roku nowelizację tarczy antykryzysowej 4.0.

Pan Wójt zapowiedział, że trzeba będzie w najbliższym czasie podjąć stosowną uchwałę.

Pan Dariusz Płoskonka zapytał jaka ma być forma wniosku o umorzenie oraz podziękował za możliwość dojazdu mieszkańców Zwardonia autobusem szkolnym.

Pan Wójt wyjaśnił, że ma to być wniosek z prośbą o umorzenie podatku za dany okres.

Pani Honorata Szatanik zapytała o centrum przesiadkowe i parking obok dworca PKP w Rajczy.

Pan Wójt odpowiedział że trwają konsultacje z wykonawcą w sprawie wyceny.

Pan Zbigniew Kopeć wypowiedział się na temat terenów przemysłowych w Rajczy oraz zasugerował wykupienie części terenów na poszerzenie drogi. Pan Przewodniczący poinformował, że Pani Barbara Ciepły zastąpi Panią Aleksandrę Drozdek na stanowisku przewodniczącej Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego.

Ad. 15. Zamknięcie obrad.

Pan Przewodniczący podziękował wszystkim za przybycie i zamknął XXXII sesję Rady Gminy Rajcza.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokół sporządziła Anna Kocoń

Przewodniczący Rady

Zbigniew Kopeć